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АТОМНЕ МІСТО ВАРАШ: ЗНОВУ МАЙДАН У БІЛИХ ХАЛАТАХ?

ЗАДЛЯ НЕЗАЛЕЖНОСТІ КРАЇНИ ТА АТОМНОЇ ГАЛУЗІ

ВІДЗНАКИ ДО СВЯТА

За словами Сергія Ко-
тельника, активного учас-
ника бігового клубу «Varash
Running Club» і заступника
начальника служби інфор-
маційних технологій РАЕС,
вараські бігуни мали на меті
продемонструвати містя-
нам свій вияв патріотизму
через призму спорту і тим
самим об’єднати місцеву
громаду   в міцну спільноту
здорових, люблячих власну
країну і її традиції людей, не
розмежовуючись за інте-
ресами.

Атомник розповів, що
захід проводився у Рів-
ненській області. Дозволя-
лося проведення забігів і в
інших регіонах України. До
участі запрошувалися всі
бажаючі, але не більше, ніж
150 осіб на дистанцію 3 км
та 150 осіб на дистанцію 10
км, які пройшли попередню
обов’язкову реєстрацію на
сайті www.runstyle.net. За-
гальна кількість учасників
налічувала майже 300 осіб
на всі дистанції.

Забіг відбувався з до-
триманням усіх вимог МОЗ
України. Умовами заходу
передбачалося отримання
стартового номера учасни-
ка; подолання у вишиван-
ці дистанції 3 км або 10 км.
Учаснику необхідно було
зробити відповідне фото.
Під час забігу для фіксації
результату використовува-
лися застосунки для смарт-
фонів: «Strava», «Runkeeper»,

«Runtastic», «Nike Training
Club» та інші або електрон-
ний годинник; передбачала-
ся фіксація результату учас-
ника у відповідній формі на
цифровому носії та переси-
лання його організаторам.
Усі учасники онлайн-забігу,
які успішно подолали обрану
дистанцію, нагороджували-
ся медалями та приємними
подарунками.
(Закінчення на 4-й стор.)

Легкоатлетичний онлайн-забіг «Rivne Patriotic Run 2020»
Рівненські атомники та мешканці міста-супутника РАЕС долучилися до щорічного

V легкоатлетичного онлайн-забігу «Rivne Patriotic Run 2020», присвяченого Дню
Незалежності України. Він тривав з 6:00 до 11:00 у понеділок, 24 серпня 2020 року. У
рамках заходу вараські спортсмени бігли у вишиванках, з національною символікою
та у супроводі патріотичних пісень, пропагуючи не лише свою прихильність до легкої
атлетики, а й чітку громадянську позицію. Також у передсвяткові дні група працівників
РАЕС здійснила автомотопробіг містами-супутниками українських АЕС, присвячений
40-річчю з дня введення в експлуатацію енергоблока №1 Рівненської АЕС. 

У колективах підрозділів Жовтоводського майдан-
чика ДП «СхідГЗК» відбулися урочистості з нагоди про-
фесійного свята — Дня шахтаря. Вітання приймали
представники ветеранської організації комбінату, служ-
би інформаційних технологій та працівники управління
підприємства. Загалом відзнаки ДП «СхідГЗК» до про-
фесійного свята та грошові премії отримали 122 праців-
ники та ветерани підприємства: 35 особам присвоєно
звання Почесний ветеран праці ДП «СхідГЗК», Почесну
грамоту ДП «СхідГЗК» вручено 87 особам.

За високий професіоналізм, значний внесок у розвиток
атомної галузі України державні відзнаки та грошові премії
отримали 15 працівників підприємства. Було вручено грамо-
ти та подяки органів місцевого самоврядування громад
Кіровоградщини, міст Кам’янського та Жовтих Вод.

Естафету святкування перейняли Інгульська та
Новокостянтинівська шахти і підрозділи Жовтоводського
майданчика.

Формат заходів цього року нетрадиційний і визначений
обмеженнями та заборонами адаптивного карантину.

(Закінчення на 2-й стор.)

За високий професіоналізм

ЕНЕРГІЯ ДОБРА

За словами фахівця із соціальної роботи Вараського
міського центру соціальних служб для сім’ї, дітей та молоді
Наталії Талах, для родин міста, які перебувають у складному
матеріальному становищі та не мають можливості придбати
якісні канцтовари, одяг чи інші необхідні речі, ця підтримка
дуже актуальна та вагома. Особливо зараз — у період каран-
тину в Україні, коли нелегка ситуація на ринку праці, а про-
дукти й одяг досить дороговартісні. «Є сім’ї, де доводиться
обирати між тим, щоб купити базове шкільне приладдя або
ж їжу для дітей. Усі наші підопічні дуже вдячні колективу РАЕС
за постійну матеріальну й моральну допомогу. Для сімей це
справді дуже важливо», — наголосила Н. Талах.

(Закінчення на 3-й стор.)

Свято до Дня знаньСвято до Дня знань
Цьогоріч уже вчетверте працівниками Рівненської

АЕС організовується благодійна акція «Енергія добра»,
спрямована на підтримку дітей-сиріт, дітей, позбавле-
них батьківського піклування, та дітей, сім’ї яких опини-
лись у складних життєвих обставинах. Напередодні
Дня знань за кошти, зібрані небайдужими працівника-
ми електростанції, для 42 школярів міста-супутника
були придбані солодощі, шкільна канцелярія та інші
необхідні речі.

Після того вже протя-
гом двох місяців майже 500
працівникам медсанчасти-
ни знову не виплачувалася
заробітна плата, а це по-
роджує в колективі гнітю-
че почуття невпевненості у

завтрашньому дні, спонукає
лікарів до звільнення з робо-
ти у такий непростий час,
особливо в умовах пандемії.

Спочатку зустріч з колек-
тивом СМСЧ №3 відбулася в
актовій залі Палацу культури
Вараша. На ній був присут-
ній і заступник Голови Атом-
профспілки Павло Прудні-
ков. У своєму виступі він
акцентував увагу, що в цій
складній ситуації доволі
важко знайти винуватців, а
зрештою страждають ті, хто
щодень виходить на роботу
і стикається не тільки з ко-
ронавірусом, а й повинен
допомагати містянам у на-
данні невідкладних медич-
них послуг.

Атомпрофспілка ще ра-
ніше надсилала листи гла-
вам Рівненської обласної
ради Олександру Даниль-
чуку, Рівненської облдерж-
адміністрації Віталію Кова-
лю, Вараської міської ради
Сергію Анощенку.
(Закінчення на 2-й стор.)

Борг медичних працівників понад 5 мільйонів гривень

31 серпня 2020 року трудовий колектив Державного
закладу «Спеціалізована медико-санітарна частина №3
МОЗ України» провів акцію протесту під стінами
Вараської міської ради. Це вже друга акція, попередня
була у червні поточного року. Тоді міська влада знайшла
кошти і ліквідувала заборгованість у зарплаті у 4,5 млн
грн.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ВІТАННЯ ДО СВЯТА

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Урочистості з нагоди

Дня шахтаря на Новокос-
тянтинівській шахті, мож-
ливо, не були такими ве-
личними і масовими як
завжди, бо далися взна-
ки карантинні обмежен-
ня, але атмосфера у залі
панувала щира і това-
риська.

Гірників з професійним
святом вітали в.о. гене-
рального директора ДП
«СхідГЗК» А.Бендик, голо-
ва ППО підприємства Бо-
рис Філіппов, в.о. дирек-
тора шахти Олександр
Жушман.

У вітальних промовах
звучали слова вдячності
за нелегку гірняцьку пра-
цю, за злагоджену роботу
колективу шахти. Нагадали
і про завершення будів-
ництва та введення в експ-
луатацію ствола «Голов-
ний» та нові можливості,
що відкриваються для під-
приємства. Говорили і про
першочергові завдання та
складні виклики сьогоден-
ня, які необхідно здо-
лати колективу комбінату
задля подальшого розвит-
ку. Теплі слова лунали на
адресу ветеранів підпри-
ємства, від яких молодь
переймає досвід, вміння,

знання, багаторічні вироб-
ничі традиції.

Зі словами вдячності за
тісну співпрацю та парт-
нерство виступили голова
Маловисківської райдер-
жадміністрації Ігор Гребе-
нюк і заступник голови
Маловисківської районної
ради Валерій Палій, які вру-
чили грамоти і подяки шах-
тарям-уранникам.

Антон Бендик вручив
нагрудні знаки «Шахтарська
слава»: ІІ ступеня — маши-
ністу електровоза Сергію
Кучеренку, ІІІ ступеня —
електрослюсарю (слюсарю)
черговому та з ремонту
устаткування Василю Кара-
каю, майстру гірничому
Григорію Прудкому. Грамо-
тами та подяками про-
фільного міністерства від-
значено трьох працівників
шахти, нагороди громад
Кіровоградщини отримали
четверо гірників. Знаки «По-
чесний ветеран праці ДП
«СхідГЗК» вручено шести
працівникам, Почесні гра-
моти комбінату отримали
12 робітників. Грамоти ЦК
Атомпрофспілки та СООП
гірникам вручив Борис Фі-
ліппов. Усі нагороджені но-
вокостянтинівці також от-
римали грошову винагороду
згідно з Колективним дого-
вором.

За високий професіоналізм

Інгульчан привітали з
Днем шахтаря та висловили
слова подяки за профе-
сіоналізм у роботі, вміння
згуртуватися на виконання
поставлених завдань поміч-
ник генерального директора
з економіки, фінансів та
розвитку виробництва ДП
«СхідГЗК» Олександр Соро-
кін, голова ППО Борис Фі-
ліппов, директор шахти Олег
Деркач. Реалії сьогодення
такі, що промовцям на святі
довелося говорити і про
проблеми підприємства. Та
незважаючи на всі виклики
часу, колектив шахти забез-
печує виконання виробни-
чої програми, шукає шляхи
виходу з кризової ситуації,
працює над збереженням
колективу професіоналів.
О. Сорокін також подяку-

вав обласному керівництву,
очільникам громад за тісну
співпрацю та підтримку у
розв’язанні проблемних пи-
тань комбінату.

Нагрудними знаками
«Шахтарська слава» ІІ ступе-
ня були нагороджені прохід-
ник підземний Олександр
Сагаль, старший диспетчер
Олександр Тімонін. Четверо
гірників отримали грамоти

та подяки Міненерго, відзна-
ки Кіровоградської ОДА та
обласної ради. Грамоти від
місцевих громад у п’яти пра-
цівників, знак «Почесний
ветеран праці ДП «СхідГЗК»
у 10 інгульчан, грамоти ком-
бінату — у 15.

Голова Кіровоградської
обласної ради Олександр
Чорноіваненко привітав гір-
ників зі святом, подякував за
вагомий внесок колективу

шахти у розвиток регіону,
вручив не тільки обласні
відзнаки, а й нагрудні знаки
«За мужність та відвагу» гір-
никам, які брали участь в
АТО/ООС на сході України.

Гарний, святковий та під-
несений настрій інгульчанам
подарували художні колек-
тиви обласної філармонії,
натомість отримавши від гір-
ників щирі посмішки, гучні
оплески та квіти.

На урочистості завітало
багато гостей, звучали свят-
кові привітання та щирі по-
бажання від в.о. генерально-
го директора ДП «СхідГЗК»
Антона Бендика, голови
Кіровоградської облради
Олександра Чорноіваненка,
заступника очільника обл-
держадміністрації Максима
Калініна, голови ППО ДП
«СхідГЗК» Бориса Філіппова,
голови Маловисківської РДА
Ігоря Гребенюка, Смолінсь-
кого селищного голови Ми-
коли Мазури, в.о. директора
шахти, головного інжене-
ра Ігоря Кириченка. Усі во-
ни подякували гірникам за
самовіддану працю, про-
фесіоналізм, високу відпо-
відальність, внесок у жит-
тєдіяльність Смоліного і
Кіровоградського регіону та
розбудову гірничопроми-
слового комплексу держави.
Висловлювали слова подяки
ветеранам-гірникам. У залі
пролунали вітання і з нагоди
річниці створення селища
Смоліного.

Антон Бендик подякував
представникам обласної та
місцевої влади за підтримку
та співпрацю у розв’язанні
проблемних питань як шах-
ти, так і комбінату в цілому,
вручив державні нагороди.
Нагрудним знаком «Шах-
тарська слава» І ступеня був
нагороджений головний ін-
женер шахти Ігор Кири-
ченко. Знаки «Шахтарська
слава» ІІ та ІІІ ступеня от-
римали гірники очисного
забою Василь Щербак та
Юрій Саницький. Грамотами
та подяками Міністерства
енергетики відзначені три
гірники.

За багаторічну сумлінну
працю та професіоналізм
п’ять смолінчан  удостоєні
звання «Почесний ветеран
праці ДП «СхідГЗК». Почесну
грамоту ДП «СхідГЗК» також
отримали п’ять працівників
шахти. За активну громадсь-
ку діяльність та з нагоди
Дня шахтаря були вручені й
профспілкові відзнаки. Усі
смолінчани, які були наго-

роджені до Дня шахтаря,
також отримали грошове
заохочення відповідно до
положень Колективного до-
говору.

Шквал емоцій та по-
смішки у залі забезпечили на
200 відсотків місцеві художні
колективи та виконавці. Всі
учасники урочистостей не
шкодували гучних оплесків
та слів подяки артистам,
навіть підспівували разом з
виконавцями знайомі мело-
дії. Свято вдалося, смолінча-
ни залишали залу з піднесе-
ним святковим настроєм.

День шахтаря інгульчани завжди святкували в
обласній філармонії, та коронавірус вніс свої корективи
в життя. Але традицій не зламав — обласна філармонія
завітала в гості на шахту.

Колектив Смолінської шахти по-родинному за-
тишно і тепло відзначив своє професійне свято — День
шахтаря.

АТОМНЕ МІСТО ВАРАШ: ЗНОВУ МАЙДАН У БІЛИХ ХАЛАТАХ?

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

А також Прем’єр-міністру України Денису Шмигалю, міністру
охорони здоров’я України Максиму Степанову з вимогами
негайного вирішення питання повноцінного фінансування
Державного закладу — «Спеціалізованої медико-санітарної
частини №3 МОЗ України (м. Вараш).

По завершенні акції протесту колектив СМСЧ №3 озву-
чив свої вимоги: до 4 вересня терміново погасити заборго-

ваність із заробітної плати у сумі 5 122 600 грн, забезпечити
виплати відповідно до законодавства і згідно з Колективним
договором. А у разі невиконання умов колектив вступить у
трудовий спір щодо погашення заборгованості із заробітної
плати та уповноважить профком представляти інтереси
спілчан. Трудовий колектив залишає за собою право з 7
вересня тимчасово припинити надання медичних послуг
(окрім ургентних і екстрених) мешканцям міста-супутника
Рівненської АЕС і довколишніх поселень.

Борг медичних працівників понад 5 мільйонів гривень
КАДРИ ДЛЯ АЕС

з тимчасовим працевлаштуванням у ВП ЗАЕС прибули 15
студентів Одеського національного політехнічного універ-
ситету та Національного технічного університету України
«КПІ» ім. Ігоря Сікорського. Майбутні випускники навча-
ються за спеціальностями «Атомні електричні станції» і ця
переддипломна практика у них остання перед працев-
лаштуванням.

Кожен крок переддипломної практики та перебування на
станції розписаний до дрібниць. Першу частину програми сту-
денти пройшли в навчально-тренувальному центрі: прослуха-
ли курс з охорони праці, пожежної безпеки, отримали всі необ-
хідні інструктажі та настанови.

Наступний етап — знайомство з експлуатаційним підрозді-
лом і робочим процесом. Практиканти розподілені по блоках і
будуть освоювати ази професії за індивідуальними програма-
ми. За кожним закріплений керівник підготовки.

«Від того, якими фахівцями ми їх зробимо, залежить енер-
гетична безпека галузі. Головне, що вони повинні засвоїти, —
культура безпеки. Для експлуатації це нагальна потреба», —
зазначив виконувач обов’язків керівника експлуатаційного під-
розділу ВП ЗАЕС Василь Руссков.

На заключному етапі — розподіл студентів у структурні під-
розділи відповідно до тем їх дипломних проєктів. Залежно від
обраної спеціальності практичні навички майбутньої професії
вони опановують у 6 підрозділах.

Мета наставників і керівників практики — дати кожному
студенту відчути себе працівником станції. Зрозуміти, в якому
колективі і з яким обладнанням їм доведеться працювати. А
колективи підрозділів познайомляться з майбутніми колегами.

Практика триватиме до кінця жовтня. А вже у січні наступ-
ного року практиканти стануть працівниками Запорізької АЕС.

На переддипломну практику
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

У ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

ІНФОРМУЄ ДАЗВ

26 серпня Уряд на своєму засіданні ухва-
лив рішення щодо підвищення з 1 вересня
2020 року посадових окладів (тарифних ста-
вок) працівників установ, закладів та органі-
зацій окремих галузей бюджетної сфери у
зв’язку з підвищенням на законодавчому рівні
розміру мінімальної заробітної плати з 4723
до 5000 гривень.

Рішення влади про підвищення мінімальної
зарплати Голова СПО об’єднань профспілок,
Голова ФПУ Григорій Осовий назвав соціально від-
повідальним і зазначив, що профспілки постійно на
цьому наполягали.

— Але зроблено це не з доброї волі, — зауважив
профспілковий лідер, — згідно з законодавством,
обов’язком держави є забезпечення гідного рівня
життя громадян.

Тому профспілками таке рішення підтриму-
ється.

Він зазначив: законом встановлено, що міні-
мальна зарплата не може бути нижчою за про-
житковий мінімум. На жаль, коли формувався
Держбюджет на поточний рік, цього не було дотри-
мано, незважаючи на те, що профспілки постійно
на цьому наполягали. Отож з 1 січня 2020 року міні-
мальна зарплата була встановлена на рівні 4723
грн, що не відповідало фактичному прожитковому
мінімуму.

Через це профспілки, спираючись на положен-
ня Генеральної угоди, за допомогою консультацій
та перемовин вимагали від влади виконання своїх
зобов’язань. І хоча затверджений з 1 вересня ц.р.
розмір мінімальної зарплати є меншим за розрахо-
ваний фахівцями Мінсоцполітики прожитковий
мінімум, який станом на червень ц.р. становить
5149 грн, усе-таки він майже наблизився до цієї
цифри. І це — не разове підвищення.

Запропоновані Урядом і Главою держави рі-
шення одразу закладають алгоритм подальшого
зростання «мінімалки» з 1 січня 2021 року і всере-
дині наступного року: відповідно — до 6 та 6,5 тис.
грн. Це свідчить, що зазначені показники вже
будуть враховуватися при прийнятті Держбюджету
на 2021 рік. А отже, запроваджений Урядом підхід
означає, що бюджет країни буде проектуватися під
уже визначені цифри, що дасть змогу робити
довгостроковий економічний прогноз, а бізнесу
планувати свої витрати.

Потрібно також зазначити: платити працівнико-
ві зарплату за повну норму робочого часу меншу,
ніж прожитковий мінімум, нікому не буде дозволе-
но. Роботодавцям треба налагоджувати виробничу
і фінансову діяльність так, щоб завчасно готуватися
до подальших підвищень зарплат. Підвищення
соціальних стандартів є нормою та жорстким пра-
вилом для бізнесу, якщо він виходить з розуміння,
що люди у нас повинні отримувати гідну зарплату і
залишатися працювати в Україні, а не прагнути
їхати за кордон як трудові мігранти у пошуках біль-
ших заробітків.

І ще одне: профспілки вважають, що підвищен-
ня мінімальної зарплати з 1 вересня, яке «підтягне»
за собою і ставку 1-го тарифного розряду і розміри
посадових окладів, це — лише мінімум, встановле-
ний згідно з нормами українського законодавства.

Якщо виходити з європейського підходу до
розрахунку прожиткового мінімуму і включення
до нього усіх необхідних складових, таких як утри-
мання непрацездатних членів родини, або витра-
ти на житло, то слід усвідомлювати, що з перехо-
дом до європейських стандартів мінімальна
зарплата в Україні вже має бути принаймні на
рівні 7500—7700 грн.

Тому профспілки й надалі наполягатимуть на
реалізації Урядом курсу на підвищення соціаль-
них гарантій і стандартів.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

Профспілки вибороли
підвищення «мінімалки»

Окрім прапора України, на знак
подяки та поваги на «Арці» засяяли
також прапори понад 40 країн-до-
норів і країн-вкладників фонду «Ук-
риття», що брали участь у зведенні
НБК. Масштабні світлові інсталяції
з’явилися не лише на «Арці», а й на
інших спорудах зони відчуження:
оглядовому колесі у Прип’яті та
Градирні. 

За підтримки Міністерства за-
хисту довкілля та природних ресур-
сів України, Державного агентства з
управління зоною відчуження, ДСП
«Чорнобильська АЕС» та ДП «Центр
організаційно-технічного і інформа-
ційного забезпечення управління
зоною відчуження» митці проєкту
ARTEFACT цією інсталяцією привіта-
ли зі святами країну. 

Серія унікальних фото та відео
матеріалів, що їх зробили митці,
стане частиною нової віртуальної
виставки ARTEFACT: CHOrnobyl, що
реалізується за підтримки Українсь-
кого культурного фонду, яку вже у

жовтні цього року презентують у
Мадриді на міжнародному медіа-арт
фестивалі MADATAC.

Захід відвідав міністр захисту
довкілля та природних ресурсів
України Роман Абрамовський.

Відомий український медіа-ху-
дожник Валерій Коршунов, автор
проєкту ARTEFACT наголосив на
важливості мистецького переос-
мислення аварії на ЧАЕС.

Мистецька акція також є подя-
кою країнам, які долучилися до
створення НБК, каже в.о. очільника
ДАЗВ Андрій Пляцко:

«Новий безпечний конфайнмент
накрив собою об’єкт «Укриття» над
зруйнованим 4-м енергоблоком. Це
головна безпекова споруда зони
відчуження, і до його створення до-
лучилися понад 40 держав, яким ми
хочемо висловити свою вдячність та
повагу. Вони прийшли на допомогу
нашій незалежній державі в одному
з найскладніших питань і ця підтрим-
ка дуже важлива для нас. Наприкінці

липня ЧАЕС отримала окремий
дозвіл на дослідно-промислову
експлуатацію першого пускового
комплексу і ми, крок за кроком
наближаємося до нашої основної
мети — перетворення «Укриття» на
екологічно безпечну систему». 

Проєкт ARTEFACT за допомогою
сучасного медіа-мистецтва не впер-

ше привертає увагу до Чорнобиля з
метою переосмислення його як
національної травми та формування
нового сучасного сприйняття цієї
аварії в Україні та світі, розглядаючи
його не лише як найбільшу техноген-
ну, а ще й як інформаційну та соці-
альну катастрофу, в наслідках якої
ми живемо сьогодні. 

Світлова інсталяція прапора України на об’єкті «Арка»
Уночі 23 серпня до Дня Державного Прапора України та Дня

Незалежності проєкт ARTEFACT зробив світлову інсталяцію прапора
України на об’єкті «Арка», що є найбільшою рухомою спорудою у
світі, зведеною над зруйнованим реактором 4-го енергоблока
Чорнобильської АЕС.

Науковці Чорнобильсько-
го радіаційно-екологічного
біосферного заповідника під
час проведення польових
спостережень зафіксували на
території зони відчуження ко-
ловодника ставкового, за-
несеного до Червоної книги
України.

Щотижня, від початку серп-
ня, науковці проводять обліки
водно-болотних та хижих птахів
на ставку-охолоджувачі. В цей час
мігрують кулики, до групи яких
належить коловодник ставковий,
якого вдалося зафіксувати.

Окрім того, спеціалісти помі-
тили коловодника чорного і коло-
водника великого, а також 12
орланів-білохвостів та чотирьох
рідкісних лебедів-кликунів, які
гніздуються в Україні і, зокрема, в
Чорнобильському заповіднику.

Роботи щодо визначення ор-
нітофауни Чорнобильського за-
повідника триватимуть і надалі.
Науковці проводитимуть спосте-
реження та стежитимуть за змі-
нами чисельності й видового
складу птахів-мігрантів.

Червонокнижні
птахи зони

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Під час акції майже 22 тис.

грн були скеровані на закупів-
лю учням необхідного для
навчання шкільного прилад-
дя — це зошити, щоденники,
обкладинки, ручки й олівці,
пенали й папки, набори для
творчості; старші діти отрима-
ли також навушники до теле-
фонів. Для вручення пода-
рунків атомники організували
святковий захід із дотриман-
ням усіх карантинних вимог.
Подія відбулася за участю
представників ініціативної гру-
пи акції, адміністрації та пред-
ставників первинної проф-
спілкової організації (ППО)
електростанції.

Під час заходу генеральний
директор Рівненської АЕС Пав-
ло Павлишин та голова ППО

електростанції Іван Мельник
від імені багатотисячного ко-
лективу привітали дітей з по-
чатком нового навчального
року, побажали успішного нав-
чання та висловили надію по-
бачити серед молоді майбутніх
колег-енергетиків.

«Благодійна діяльність до-
сить важлива у наш час, це
також і те, що духовно збагачує
наш колектив. Дякую усім ко-

легам, які долучилися до цієї
акції та будуть долучатися в
майбутньому. Навіть такі неве-
личкі добрі справи — це досить
вагома підтримка для родин з
дітьми, які цього потребують.
Безперечно, будемо й надалі
допомагати, сьогодні є до-
сить багато різних ідей щодо
майбутніх форматів таких ак-
цій підтримки», — підкреслив
П. Павлишин.

«Робити добрі справи для
рівненських атомників уже
стало традицією, — зазна-
чив І. Мельник. — До акції
долучилися представники усіх
структурних підрозділів елект-
ростанції. Низький уклін колек-
тиву за те, що вони завжди від-
гукуються і готові прийти на
допомогу, подарувати енергію
добра.

Юлія КУЛАЄВА

ЕНЕРГІЯ ДОБРА

Свято до Дня знаньСвято до Дня знань

НА СТОРОЖІ ЗДОРОВ’Я І БЕЗПЕКИ ПЕРСОНАЛУ

У червні 2020 року на Хмельницькій
АЕС створена служба охорони праці
(СОП). Було об’єднано два відділи —
охорони праці та охорони здоров’я.
Основним напрямом діяльності ново-
створеного підрозділу є реалізація
державної політики з охорони праці та
здоров’я працівників, аналіз стану без-
пеки праці на Хмельницькій АЕС для
запобігання нещасним випадкам і про-
фесійним захворюванням, а також збе-
реження здоров’я та працездатності
працівників. Службу охорони праці очо-
лив Леонід Волков.

За словами керівника служби, у його
підпорядкуванні 22 працівники. На ХАЕС
проводяться дні охорони праці. Перевіря-
ються усі підрозділи, де виконуються робо-
ти з підвищеною небезпекою. Кожна пере-
вірка відбувається за участю керівника
вищої ланки управління або інспекторської
групи. А це дає змогу керівникам безпосе-
редньо поспілкуватися з працівниками,
залученими до робіт з підвищеною небез-
пекою, почути їхні думки щодо необхідних
змін чи покращення умов праці. За резуль-
татами таких перевірок розробляється план
заходів для впровадження змін. Значний
обсяг робіт проводить СОП з надання мето-
дичної допомоги цехам та відділам.

Чимало роботи відділу охорони здо-
ров’я додалося у зв’язку з поширенням
коронавірусу. «Ситуація щодо ГРВІ та ко-
ронавірусу моніториться працівниками СОП
погодинно, — розповідає Леонід Волков. —
Налагоджено тісну співпрацю з медико-
санітарною частиною міста і лабораторним
центром, які відстежують ситуацію. Вже
досить чітко відпрацьовано механізм ви-
явлення потенційних носіїв інфекції, визна-
чається коло контактних осіб, призначаєть-
ся дистанційна форма роботи до моменту
отримання результатів ПЛР-тестів. Про-
водиться тестування контактних осіб на

COVID-19 та здійснюються усі необхідні
заходи щодо запобігання поширенню коро-
навірусу».

На Хмельницькій АЕС щоденно відбу-
вається засідання штабу з координації
роботи із проведення карантинних, профі-
лактичних та протиепідемічних заходів для
запобігання поширенню СОVІD-19. «Штаб
розробляє та впроваджує заходи щодо
недопущення поширення коронавірусу
при виході працівників із відпустки, а також
для працівників підрядних організацій, які
будуть залучені під час планово-поперед-
жувального ремонту, для студентів під час
проходження практики тощо. Щоденно
проводиться і моніторинг стану здоров’я
усіх працівників. Перед прохідною (КПП)
встановлено автоматичні стійки-термо-
датчики, які вимірюють температуру тіла, а
також дозатори з дезінфікуючим розчином
для рук. При виявленні збільшення темпе-
ратури працівника відразу направляють до
медико-санітарної частини для визначен-
ня причин підвищення температури і при-
йняття відповідних рішень», — розповів
начальник СОП.

Керівник служби охорони праці закли-
кав персонал строго дотримуватися каран-
тинних заходів, дбати про власне здоров’я і
безпеку оточуючих.

Реформована служба охорони праці ХАЕС

COVID-19: ЗАХИСТ ПЕРСОНАЛУ

За звичним графіком роботи

На Рівненській АЕС продовжено термін
дії адаптивного карантину до 31 жовтня по-
точного року згідно з рішенням відповідності
до рішення Кабміну України від 26.08.2020
року. За рішенням штабу електростанції з
проведення карантинних заходів для запобі-
гання захворюваності на COVID-19, з 1
вересня початок роботи зміни оперативного
персоналу повертається у звичний режим: з
08:00, з 16:00 та з 24:00. На контрольно-про-
пускних пунктах надалі проводитиметься
температурний скринінг персоналу.

Також цим рішенням з 1 вересня віднов-
лено роботу санаторію-профілакторію та
соціальних об’єктів підприємства. Заклади
працюватимуть із дотриманням карантин-
них вимог. За словами начальника управлін-
ня соціальних об’єктів РАЕС Володимира
Ткачука, наразі на об’єктах соцсфери фор-
муються творчі групи, колективи та спортив-
ні секції, у тому числі, відкрито набір вихо-
ванців до Комплексної дитячо-юнацької
спортивної школи.

Юлія КУЛАЄВА

Оперативний персонал Рівненської АЕС з 1 вересня повертається до звичного
графіка роботи, який діяв до впровадження карантинних заходів.
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РОЗУМНЕ ДОЗВІЛЛЯ СПІЛЧАН

ЗАДЛЯ НЕЗАЛЕЖНОСТІ КРАЇНИ ТА АТОМНОЇ ГАЛУЗІ

СПОРТИВНІ АТОМНІ ТАЛАНТИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Наймолодшому бігунові, який
успішно подолав трикілометрову
дистанцію, виповнилося всього 6
років. Переможцями на цій дистанції
серед чоловіків стали Даніїл Ошур-
ко, Михайло Макарчук, Діма Здоро-
венко молодший, а серед жінок —
Діана Терентій, Наталія Талах, Те-
тяна Архіпова.

Група рівненських атомників
здійснила також автомотопробіг
українських АЕС, присвячений
40-річчю з дня введення в експ-
луатацію енергоблока №1 Рів-
ненської АЕС. Учасниками пробі-
гу стали Володимир Маклаков
(НТЦ), Сергій Сторож (СЕБтаС),
Ілля Сторож (РБЦ ЕРП), Валерій
Валуєв (непрацюючий пенсіонер
ХАЕС).

Загалом рівненські атомники
проводили щоденно по 10 годин у
дорозі, успішно подолавши понад
2000 км, проїхавши 8 областей Ук-
раїни та відвідавши усі міста-супут-
ники вітчизняних АЕС. Там вараські
байкери мали змогу ознайоми-
тися не лише з інфраструктурою
міст-супутників АЕС, а й побувати на
промислових об’єктах атомних
електростанцій, зокрема й у навчаль-
но-тренувальних центрах. Українські
атомники обмінювалися досвідом,
розповідаючи один одному про зви-
чаї й традиції свого регіону.

«Ідея реалізації такого пробігу
виникла у мене ще 2018 року. У пла-
нах було проведення масштабного
заходу із залученням усіх бажаючих,
який би передбачав, передусім,
обмін фаховим досвідом задля гур-
тування вітчизняних атомників. Ми

готувалися доволі ретельно, ство-
рили презентаційні матеріали. Про-
те карантин вніс свої корективи.
Гадаю, що за таких умов нам вда-
лося максимально реалізувати
свою місію щодо популяризації
Рівненської АЕС та Поліського краю
на теренах України. Тож маємо
надію,   що у наступному   2021 році
у разі нормалізації ситуації, пов’я-
заної з COVID-19, нам вдасться
повторити пробіг та присвятити
його ювілею введення в експлуата-
цію енергоблока №2 РАЕС», — про-
коментував організатор пробігу й
заступник начальника НТЦ РАЕС
з навчально-методичної роботи
Володимир Маклаков.

Вікторія ШЕЙКІНА,
кореспондент прес-центру РАЕС

Фото Надії ТИМОФЄЄНКО
та Володимира МАКЛАКОВА

Легкоатлетичний онлайн-забіг «Rivne Patriotic Run 2020»

«Цього разу конкурсні
завдання дещо ускладнили-
ся. Спеціально для квесту у
вайбері довелося розробити
програму, де кожен учасник
отримував завдання, уводив
розгадані шифри та перехо-
див на наступний рівень», —
розповів організатор заходу,
голова культурно-масової
комісії ОМ Сергій Мошнік.

Семи командам необ-
хідно було здолати сім кон-
курсів та першими дійти
до фінішу. Основу змагань
складали усілякі ребуси, ко-
ди, завдання на логіку та
абстрактне мислення. Для
їх вирішення енергодарцям
знадобилися знання з історії
України та географії Енер-
годара, першого слов’янсь-
кого алфавіту — глаголиці,
кмітливість, почуття гумору,
фантазія і неабияка фізич-
на витривалість. Загальний
маршрут руху становив 6,5
км, і переможець мав не
лише фінішувати першим, а
й розгадати всі завдання без
підказок.

Учасники розподілили-
ся за трьома категоріями:
пішки, на авто і на велосипе-
дах. Щоб усі були в рівних
умовах, Сергій Мошнік і пра-

цівник ЕЦ Олексій Вавілов
розробили маршрути й кон-
курси на дистанціях для кож-
ної команди. Їм довелося
проявляти кмітливість, фан-
тазувати, а це дуже згурту-
вало.

Декому найскладнішим
було вгадати локацію. Ко-
мусь — знайти її. А хтось
довго шукав підказку вже на
місці, їх організатори ста-
ранно заховали на великій
території.

Крім ребусів та шиф-
рів, команди збирали карту
міста з пазлів, знаходили
локації по карті з супутника,
створювали герб за допомо-
гою людей, будували за тех-
нікою орігамі літак і переві-
ряли його працездатність.

Заключним конкурсом
був «крокодил»: відгадане по
жестах слово команди ма-
лювали крейдою на асфаль-
ті. На завершення квесту
малюнки від кожної команди
перетворилися на загальну
картину з національної тема-
тики: парк Перемоги при-
красили маки із золотавою
пшеницею, млин, козак з
булавою та конем.

Абсолютними перемож-
цями квесту «Подорож у

часі» стали Сергій Потинг,
Сергій Бойко та Євген
Вільчинський з команди
«СЕС Брама», які прийшли
на фініш уже через півтори
години після його початку.
Вони брали участь у кате-
горії «авто», але, кажуть,
довелося й неабияк побіга-
ти. Незважаючи на те, що
хлопці працюють у різних
підрозділах — ЕП та ЦТАВ,
їх давно об’єднує громад-
ська робота на благо міста
енергетиків. 

У цій само категорії дру-
гими стали новачки — ко-
манда «Коржі». Третіми —
«Вега». А команді «Весела
сімка» трохи не вистачи-
ло азарту і терпіння в роз-
гадуванні ребусів, і під кінець
вони зійшли з дистанції,
отримавши втішний приз —

медалі «За волю до пере-
моги».

Вперше у квесті взяли
участь дві команди від ВП
«Атоменергомаш», одна з
них «Delorean» у категорії
«піші» посіла перше місце, а
інша — «Туристи» — друге.
Перше місце в категорії
«вело» посіли школярі з
«MVP», учні 8-11 класів
середніх шкіл.

Організатори подякува-
ли командам за участь та
активну життєву позицію і
нагородили переможців цін-
ними призами. А всі учас-
ники у свою чергу вислови-
ли слова подяки організації
молоді ППО за чудовий ви-
хідний день та піднесений
святковий настрій. 

Ірина ГОРТЕНКО
Фото Андрія ЧЕРНЕНКО

З організаціЗ організацієєю молоді ЗАЕС —ю молоді ЗАЕС —
завжди цікавозавжди цікаво

Напередодні державного свята — Дня Незалежності
України — організація молоді ППО ЗАЕС провела квест
під назвою «Подорож у часі». Учасниками стали не лише
представники атомної електростанції, а й інших підпри-
ємств міста та мешканці Енергодара.

Участь у змаганнях взя-
ли 2 400 плавців. Україна
була представлена коман-
дою «Chameleon Club» у
складі восьми спортсменів.
Під час запливу учасники
подолали дистанцію 6,5 кі-
лометра.

Міжконтинентальний за-
плив через Босфор визна-
ний «Кращим змаганням
з плавання у світі» Все-
світньою асоціацією з пла-
вання на відкритій воді
(WOWSA).

Срібло — у Оксани Кошевської
У Туреччині відбувся 32-й міжконтинентальний

заплив через Босфор з участю спортсменів з України.
Вихованка плавального басейну ВП ЗАЕС Оксана
Кошевська (Шкедова) виборола друге місце.

Спортсмен дитячо-юнацької спортивної школи
спортивно-оздоровчого комплексу Запорізької АЕС
Микита Тимошенко посів друге місце на дистанції 3 000
метрів на Чемпіонаті України з веслування на байдарках
і каное серед юнаків та дівчат 2004-05, 2006-07 р.н.
Змагання відбулися у Дніпрі. У них взяли участь 526
спортсменів з 23 областей України та Києва.

Успішний виступ дозволив йому виконати норматив кан-
дидата у майстри спорту України. Він вихованець Заслуже-
ного тренера України Сергія Сніжка.

…та Микити Тимошенка

Начальник відділу служби аналізу безпеки РАЕС
Сергій Гуцало взяв участь у 32 кросконтинентальному
запливі через протоку Босфор (м. Стамбул, Туреччина).
Йому вдалося подолати відстань у 6,5 кілометра та
успішно фінішувати в одному з найпопулярніших та
найвидовищніших запливів світу на відкритій воді.

(Інформація — у наступному номері)

Рівненський атомник переплив Босфор


